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DONEM-NOS PRESSA A ESTIMAR 
 

Benvolguts diocesans: 
 
Un conegut poeta polonès, Jan Twardowski (1915-2006), va deixar escrit un bell poema amb aquest 
suggeridor títol: “Donem-nos pressa a estimar”. Argumentava el poeta que hem de fer-ho perquè “la 
gent se’n va tan aviat”. No podem malgastar les oportunitats que tenim d’estimar. “Estimam sempre 
poc i massa tard”, escriu. La vida humana és, certament, molt curta i, si no ens afanyem, no 
aconseguirem estimar prou per a omplir-la de sentit.  
 
Si és veritat que “al capvespre de les nostres vides serem examinats en l’amor” (Sant Joan de la Creu) 
tot el que no sigui estimar és secundari. En el nostre cor no hi poden tenir cabuda aquests altres 
sentiments que tot ho enverinen (gelosia, enveges, intolerància, rebuig). Sant Pau ho va entendre 
molt bé quan va dir: “si no tinc amor, res sóc” (1 Cor 13, 3). 
 
Succeeix, no obstant això, que el nostre cor es torna egoista, que s’inclina gustós cap a si mateix i li 
costa dirigir la mirada als altres. Per a això necessitem eixamplar-ho, acollint en nosaltres tot l’amor 
que Jesús ens té. És necessari sentir en la nostra carn “l’ample, el llarg, l’alt i el profund de l’amor de 
Crist” (Ef 3, 18) per a poder nosaltres estimar incondicionalment, com Ell ens ha estimat. Necessitem 
així mateix deixar que aquest cor egoista sigui transformat per l’Esperit, que omple els nostres cors 
d’amor (cf. Rm 5, 5).  
 
Convé estar atents, perquè tenim la temptació de convertir l’amor en una paraula o en una idea bella, 
però buida de contingut. Per això és molt important traduir la paraula “amor” en gestos concrets de 
lliurament als altres, de perdó, de comprensió i de servei. I és oportú també pensar a qui dirigirem 
aquest amor, perquè cada persona és important. En fi, l’ideal és reaccionar sempre estimant. Que en 
qualsevol circumstància i davant qualsevol persona, el nostre cor, transformat per la gràcia, reaccioni 
sempre estimant.  
 
La veritat de l’amor es manifesta quan ens posem en marxa cap als més petits, als últims, i ens ajupim 
per a rentar-lis els seus peus. Hem de sentir el seu dolor i sentir el seu crit d’auxili, per a ser Església 
samaritana, que es compadeix i sana. El context de pandèmia que vivim ens fa pensar no sols en els 
que han patit la malaltia, sinó també en tantes persones que estan sofrint les conseqüències 
econòmiques d’aquesta crisi sanitària. A tots ells ha d’arribar la nostra solidaritat, perquè sàpiguen 
que volem viure el manament nou que ens va deixar el nostre Senyor.  
 
L’única cosa que importa és estimar. Jesús va afegir que aquest seria el distintiu que som els seus 
deixebles. Nosaltres hem inventat altres senyals per a dir que som cristians, però Jesús només ens va 
deixar una: que us estimeu. Si no estimem amb tot el nostre ésser, no ens hem assabentat de res. 
“Estimau-vos els uns als altres”. Aquest és el manament que està per sobre de tots els altres i que 
il·lumina els altres. Té raó sant Agustí quan diu: “Estima i fer el que vulguis. No perdem l’oportunitat 
d’estimar. Acaba dient el poeta: “Donem-nos pressa a estimar, la gent se’n va tan aviat / i els que no 
se’n van, no sempre tornen”. 
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